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Mgr. Marie Davidová předkládá k rigoróznímu řízení práci, která navazuje na diplomovou 

práci, kterou obhájila na FF MU v Brně. Práci tehdy vedl prof. PhDr.Jiří Cejpek. 

Cílem rigorózní práce je zdůraznění význam a postavení vysokoškolských knihoven ve 

vzdělávacím procesu vysoké školy. Tento cíl, podle mého názoru, beze zbytku autorka 

splnila. 

Téma práce je pojato systémově - v širších souvislostech. Autorka se nejdříve věnuje 

změnám ve společnosti v 21.století a obsáhle popisuje možnosti budoucího vývoje 

společnosti, která se označuje jako globální, postmoderní, postindustriální a učící se. Také 

charakterizuje vývoj informační společnosti ajejí přechod ke společnosti znalostní. 

K širšímu pojetí práce patři i stať o základních tendencích ve vzdělání. Autorka se nevěnuje 

pouze vysokoškolskému vzdělání, ale prostudovala pedagogickou literaturu a zachytila celý 

vzdělávací systém až po celoživotní vzdělávání a e-learning. 

Za stěžejní kapitolu práce považuji vývojové trendy vysokoškolských knihoven. 

Mgr.Davidová výstižně zachytila změny v knihovnických procesech, 

Postihla tendence vývoje vysokoškolských knihoven v zahraničí, transformaci 

vysokoškolských knihoven v České republice. Své praktické zkušenosti a teoretické poznatky 

shrnuje v části o výstavbě a architektuře knihoven. V této kapitole je podrobně popsána 

profese knihovníka a informačního pracovníka a také jejich možnosti vzdělávání a účast 

v profesních sdruženích. Závěr kapitoly patří návrhu koncepce vysokoškolských knihoven 



o odborné vyspělosti autorky svědčí pátá kapitola "Současný stav vysokoškolských knihoven 

v ČR. Velmi přehledně jsou uvedeny současné cíle, metody práce,zdroje a technologie tohoto 

typu knihoven a vše je dokladováno statistikami z roku 2006, které jsou odborně 

komentovány. 

U obhajoby žádám, aby mgr.Davidová rozvedla možnosti rozvoje služeb vysokoškolské 

knihovny v budoucnosti. 

Práce má logickou a vyváženou strukturu, je psána odborným stylem a ani k formální úpravě 

práce nemám připom ínek a bez výhrad j i doporučuj i k obhajobě 


